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REGULATIONS FORTHE POLICE
of the DISTRICT of QUEBEC,

REGLEMENS POUR LA POLICE
du DISTRICT de -QUE BEC,

Revifed, amended and enlarged, at a Court of General 2uarter
Jefions of the Peace held in 'the City of Quebec, for the Dif-
tria of Quebec, on q'uefday the 7 tb day of July, 17 83, and
coninued by adjournment to the i ith day of Auguf' follow-
ing, by the Commiff/oners of the Peace then prefent, It is
ordered and dire tned asjfollows, viz.

A R T I C L E I.
VERY houfe-keeper, and the owners of
empty houfes, ifore-houfes, or lots not yet
built on, fituated in the Upper and Lower-
towns of Quebec, fhall have one half of the
ltreet oppofite to the faid houfe, flore-houfe,
or lot, kept aiways clean and free from filth,
mud, dirt, rubbifh, ftraw or hay-No cart,
caleche, cariole, fleigh, wood, boards, ftaves,
hoop-poles, empty boxes or cafks, or cafks

to collea rain water, or any other thing that may take up room in
the fireets fhall there remain to obftrudt the paffage of carts, or
carriages, or of people on foot. No dirty water, afies, foot, feathers,
or garden Rluff, or the fweepings of houfes or fhops fhall be thrown
into the ftreets.

The cleanings of the Upper-town fireets <hall be carried outfide
of Palace-gate, and laid on the beach, fo as not to be a nuifancei
and fo far from any houfe as not to be offenfive . the cleanings of the
Lower-town fhall be laid down at low-water mark on the beach be-
tween Mr. Wilcocks's wharf and the ftone Pier at the Canotterie.

As long as fnow remains on the ground the ftreet before ever
man's houfe, flore-houfe, or lot, Ihall be kept level-Cahoes ihail
be cut down and levelled at the expence of the p:-rfon negleaful of
this regulation, by order of any Commiffioner of the Peace, the Su-
perintendant of Police or his Affiftant.

Whofoever fhall not comply with every part of this article fiall
forfeit ten fhillings for every offence. .

ART. Il. No horfe Ihail be fuffered to flray within the walls of
the city, in the Lower-town or in the fuburbs of Quebec, and no
cow fhall be fuffered to be out in the ftreets after fun-fet, under a
penalty of five fhillings.

ART. III. Every perfon refufing to obey the order of a Commifel-
oner of the Peace, or of the Superintendant of the Police or of bis
Afliftant, lignified in writing to remove any nuifance or incumbrance
that may be found on bis or her part of the ftreet fhall pay five fhil-
lings for every fuch refufal over and above the expence incurred by
caufing the fame to be removed.

ART. IV. No perfon <hall be permitted to keep hogs in any pen,
yard or court fo as to be offenfive to any neighbour or perfon paffling-
On conplaint they fhall be immediately removed by the owner, and
he fhall be fined in twenty fhillings for having offended againft
this regulation.

Ail hogs found ftraying in the (treets may lawfully be feized by
any perfon, and kept confined until the owner fhall pay the perfon
who feized them io fhillings each-And if no claim is made either
by public cry of the bellman, or by the owner within twenty-four
hours after the feizure, the perfon who feized thie hogs may appro-
priate them to his own ufe.

ARr. V. No perfon ihall exercife the trade of a butcher without
a licence fign'd by two Commiffioners of the Peace, under pain of
five flillings for every day he may have exercifed the faid trade.

Every butcher fhall keep the place where he kills his cattle as free
from o oeflive fmell as poffible. If any fuch place fhall become of-
fenfive to the neighbourhood and complýnt thereof be made to a
Commiffioner of the Peace, he hall grant a written order to the
complainant direded to a bailiff, commanding the perfon complained
of to admit the faid bailiff with the complainant to examine the place
where he kills his cattle- If the butcher refufes to admit them he
<hall forfeit for every fuch refufal twenty fhillings-If it is found
that the offenfive fmell proceeds from filth lodged there, theoffender

Révifés, corrigés, et augmente>s dans la Séance de Duartier Gene-
rae pour la Paix, tenu à g2uéberi pour le dfitrie de tuébec,
Mardi le 7 7uillet, 178g, et continué par ajournement

jufqu'au 1 1 d'Aout fuivant, par les Commifaires de Pai.
alors préfens, il ei ordonné et prefcrit commefuit, favoir:

A R T I C L E I.
O U T occupant de maifon, propriétaire de

maifon non occupée, hangar, ou terrein non
bâti, fitués dans la haute ainfi que dans la

T baffe-ville de Québec, fera toujours tenir
propre fans ordure, boüe, faletés, bouriers,
(ou vuidanges) foin ou paille, la moitié de
la rüe devant toute pareille maifon, hangar,
et emplacement: Et il ie fera pas pe-mis
qu'aucune charet'te, caleche, cariole, traine

ou traineau, bois, planche, douves, bois pour faire des cercles,
boétes ou futailles vuides, vaiffeaux pour ramaffer de l'eau, ou autre
chofe qui puiffe occuper de la place dans les rues, y relient pour in-
terrompre le pafTage des charetes, ou des voitures, ou des palrans à
pied, ni de jetter de l'eau falle, des cendres, de la fuïe, plume,
jardinage, balayeures de maifons ou de boutiques dans les ruës.

Les ordures des rües de la haute-ville feront emportées hors de la
Porte du Palais, et dechargées fur la grêve, de maniere et fi loin
qu'elles ne cauferont aucune nuiffance, ni aucune offence, aux
maifons voifines; celles de la baffe-ville feront dechargées à mer
baffe fur la grêve, entre le quai de Monfieur Wilcocks et la Digue
de pierre à la Canoterie.
. Tant que la Néige reflera fur la terre les rües devant chaque
maifon, hangar et emplacement, feront aplanies, et faute de ce faire,
les cahots qui s'y trouveront feront abatus et unis, aux depens de
chaque perfonne qui aura manqué de fe conformer à ce réglement,
par ordre de quelque que ce fait des Commiffaires de Paix, du Sur-
intendant de la Police, ou de fon afflifant.

Toute perfonne qui manquera de fe conformer à aucune partie de
ce réglement, payera une amende de dix chelins pour chaque con-
travention.

ART. Il. On ne laiffera aller aucun cheval libre et errant en de-
dans des murs de la ville, ni dans la baffe-ville, ni dans les faux-
bourgs de Québec; et on ne laiffera aucune vache dehors dans tes
rües après foleil couché, fous peine d'une amende de cinq chelins
pour chaque contravention.

ART. III. Toute perfonne qui'refufera d'obéir à l'ordre d'un
Commiffaire de Paix, ou du Surintendant de la Police, ou de fou
affiftant, qui lui aura été f!nifié par écrit, pour enlever quelque..
nuiffance ou encombrement qu'on pourra trouver fur la partie de qui
que ce foitde la rûe, payera une amende de cinq chelins pour chaque
refus, en outre et tn fus des fraix qui auront été encourus en le
faifant enlever.

AzT. IV. Il ne fera permis à qui que ce fait de garder des cochons
dans aucune foue, cour ou enclos, de nianiere à être offenfives à
quelque voifin ou paffant, et fur ce que plainte en aura été portée,
ils feront inceffemment ôtés par le propriétaire, et il payera une
amende de vingt chelins pour avoir contrevenu à ce réglement.

Tous cochons qui feront trouvés errans dans les rües pourront
légitimement être arrêtés et detenus renfermés par qui quece foit,
jufqu'à ce que le propriétaire aye payé dix chelins pour chaque co-
chon, à la perfonne qui les aura arrêté, et fi perfonne ne les reclame
les faifant publier par le crieur au fon de la cloche, ou par applica-
tion du propriétaire, dans vingt-quatre heures après qu'ils- auront
été arrêtés, la perfonne qui les aura arrêté pourra les approprier à
fon uLage.

ART. V. Perfonne n'exercera le métier de boucher fans une li.
cence fignée par deux Commiffaires de Paix, fous peine d'une
amende de cinq <hellins pour chaque jour que pareil boucher aura
exercé le dit metier fans licenfe.

Chaque boucher tiendra l'endroit ou il tuera fes animaux net, de
naniére à ne caufer aucune odeur offenfive que le moins qu'il fera

poflible, et s'il arrive que pareil endroit foir offenfive au voifinage,
et que plainte en foit portée à un Commiffaire de PaiX, il donnera
au plaignant unordre par,écrit, adreflIë à un baillif (ou huiffier)
ordonnant à la perfonne coptre qui la plainte aura été faite, d'ad-
mettre le dit buiffier avec le plaignant pour examiner l'endroit où
il aura tué fes onimaux, fi le boucher refufe de les admettre, il
payera vingt chelins pour chaque pareil refus; fi l'on trouve que


